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Justerandes sign 

 

   
Utdragsbestyrkande 

 

 

Plats och tid Sofiahuset, Jönköping, 2009-03-23 kl. 15.30-17.30 

Beslutande Jan-Egon Leo (M), Jönköpings kommun 

Marcus Eskdahl (S), Landstinget i Jönköpings län 

Klas Rydell, Försäkringskassan 

Andreas Appelberg, Arbetsförmedlingen 

      

Övriga närvarande Allan Tovhult (S), ersättare Jönköpings kommun 

Peter Hedfors, ansvarig tjänsteman 

Karin Grann, revisor utsedd av Försäkringskassan 

 

 

§§ 1-3 och 8 

Utses att justera Marcus Eskdahl Paragrafer         

Justeringens plats och tid Sofiahuset, Jönköping, 2009-04-01 kl. 08.00  

Underskrifter Sekreterare   
  Peter Hedfors       

 Ordförande   
  Jan-Egon Leo       

 Justerande   
 Marcus Eskdahl       

ANSLAG/BEVIS 
 Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag 

Organ Samordningsförbundet Jönköping  

Datum för sammanträdet 2009-03-23 
 
 

Datum för anslags uppsättande 2009-04-02 Datum för anslags nedtagande 2009-04-24 

Förvaringsplats för protokollet Samordningsförbundets kansli, Sofiahuset, Kapellg 21, Jönköping 

Underskrift   
 Peter Hedfors, ansvarig tjänsteman  
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§ 1 Öppnande   
Ordförande Jan-Egon Leo hälsade alla välkomna och förklarade mötet öppnat. Han 
hälsade särskilt statens revisor Karin Grann välkommen. Alla presenterade sig. 
 
§ 2 Val av justerare 
Styrelsen beslutade välja Marcus Eskdahl till justerare. Tid för justering fastställdes. 
 
§ 3 Fastställande av dagordning 
Styrelsen beslutade fastställa föreslagen dagordning. 
 
§ 4 Information och rapporter 
a) Jan-Egon Leo och Marcus Eskdahl informerade från Läns-LAKOs möte 090316. 
Ansvarig tjänsteman Ola Andersson från Samordningsförbundet Göteborg Hisingen 
(DELTA) informerade om deras arbete och tankar om förbundens framtid. Deras verksamhet 
startade 1997. I år har man en budget på 27 milj kr för ett område med 130.000 invånare.  
Han betonade bl a att projekt behöver 3 år på sig innan man förväntar sig effekter. Under 
2009 väntas antalet samordningsförbund öka från 70 till 90. 
Läns-LAKO beslutade gå ut med en förfrågan till alla kommuner i länet för att höra om 
intresset att ingå i samordningsförbund. Svaren ska ligga som grund för beslut på nästa möte 
090601 om hur processen ska gå vidare. 
 
b) Ansvarig tjänsteman informerade om seminariet 090416 
Medverkande och lokal är klara. Inbjudan skickades till alla på sändlistan 090223. 
Hittills har 12 anmälningar kommit in. Sista anmälningsdag är 090407. 
AU har beslutat att påminnelse ska sändas ut 090327. 
Styrelsen önskar information om vilka som anmält sig 090406.  
 
c) Ansvarig tjänsteman rapporterade om aktuella frågor och datum i förbundet. 
090402  Studieresa för styrelse och beredningsgrupp till Östergötland 
090406  Styrgrupp Kvinnoprojektet 
090414-16  Utbildning i Supported Employment, med Stiftelsen Activa 
090415 Beredningsgruppen möts 
090416 Seminariet med Ingvar Nilsson 
090421 Information för Socialnämnden i Jönköping  
090424 Möte med Nätverket Arbetslivscoacher 
090427 Möte med chefer bakom Nätverket Arbetslivscoacher 
090511 Information om Supported Employment, med Stiftelsen Activa 
090511 Återträff efter utbildningen i Supported Employment 2008 
090512 Dag 4 i utbildningen i Supported Employment 2009  
Hemsidan uppdateras löpande (i mån av tid) och har nyligen fått ett tillägg med verksamheter 
som arbetar med rehabilitering. Antalet besökare på hemsidan har ökat från ca 20/vecka för 
ett år sedan till närmare 60/vecka. 
 
d) Ansvarig tjänsteman rapporterade från seminariet ”Finsam idag och imorgon” som 

arrangerades av Socialdepartementet 090209 
Den skriftliga rapporten biläggs protokollet. 
 
Styrelsen beslutade lägga rapporterna till handlingarna. 
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§ 5 Meddelanden (ärende 2009:01) 
Följande meddelanden, avtal mm anmäls till styrelsen 

a) Minnesanteckning Kvinnoprojektets styrgrupp 090128 

b) Protokoll arbetsutskottet 090202 

c) Minnesanteckning arbetsutskottet 090206 

d) SUS presentationsfil 0901 

e) Undertecknat uppdragsavtal Kvinnoprojektet (dnr 2007:19 / 14) 

f) Avtal med Stiftelsen Activa om ny utbildning i Supported Employment (dnr 2008:23 / 3) 

g) Undertecknat uppdragsavtal Från ohälsa till hälsa (dnr 2007:15 / 33) 

h) Protokoll arbetsutskottet 090216 

i) Minnesanteckning Centrala RESAM-gruppen 090227 

j) Minnesanteckning Beredningsgruppen 090304 

k) Försäkringskassans statistik över ohälsotalet 0601-0902 

l) Minnesanteckningar revisionsgruppen 090309 

m) Minnesanteckning Beredningsgruppen 090311 

n) Minnesanteckning arbetsutskottet 090316 

Styrelsen beslutade godkänna redovisningen. 
 
§ 6 Anmälan av delegationsbeslut 
Delegationsbeslut av arbetsutskottet 090216 § 4 att avsätta 20.000kr från föregående års 
resultat till kostnader för seminariet 090416 anmäls till styrelsen. 
 
Styrelsen beslutade godkänna redovisningen. 
 
§ 7 Ekonomisk rapport (ärende 2009:03) 
Ansvarig tjänsteman kommenterade utsänt PM med ekonomisk rapport per 090228 med 
helårsprognos. 
 
Styrelsen beslutade godkänna rapporten och lägga den till handlingarna. 
 
§ 8 Årsberättelse 2007-2008 och rapport från revisorerna 
Utsänt utkast till Årsberättelse 2007-2008 diskuterades. Marcus Eskdahl och Andreas 
Appelberg yrkade ett tillägg med vilka som har varit ersättare i styrelsen under perioden. 
 
Styrelsen beslutade att i årsberättelsen lägga till vilka som varit ersättare i styrelsen. 
Styrelsen beslutade fastställa Årsberättelse och bokslut för Samordningsförbundet Jönköping 
gällande perioden 20071030-20081231. 
 
Karin Grann, auktoriserad revisor på Ernst&Young, utsedd av Försäkringskassan, 
informerade om hur revisorerna arbetat med granskningen av förbundets årsredovisning, 
räkenskaper och styrelsens interna styrning och kontroll. Hon redovisade vilka synpunkter 
revisionsbiträdesrapporten och revisionsberättelsen innehåller. En gemensam 
revisionsberättelse fastställs imorgon. De kommer att föreslå att huvudmännen godkänner 
årsredovisningen och att styrelsens ledamöter beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret. 
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Ordföranden Leo tackade för informationen och konstaterade att styrelsen återkommer till de 
frågor som tas upp i revisionsberättelse och bilagda rapporten vid sitt nästa sammanträde. 
 
§ 9 Ansökan om medel till Förprojektering Företagskontakter (ärende 2009:07) 
Ansökan har inkommit från Arbetsmarknadsavdelningen (AMA) i Jönköpings kommun om 
331.400kr till 7 månaders förprojektering hur man inom flera berörda verksamheter ska bygga 
upp företagskontakter med syfte att stärka möjligheterna till praktik och arbete för personer 
med olika typer av funktionshinder. 
 
Beredningsgruppen har framfört synpunkterna att projekttiden 7 månader bör kortas ned till 5-
6 månader, att klargörandet vilka enheter som är intresserade av denna form av samverkan 
även behöver gälla övriga huvudmän i förbundet samt att man också bör klargöra för- och 
nackdelar med att erbjuda tjänster till andra aktörer som huvudmännen har samarbete med. 
 
Samråd med AMA efter beredningsgruppens möte har lett till att AMA begränsat ansökan till 
att gälla 6 månader, med en maximal kostnad om 287.600kr. AMA har accepterat att bredda 
förprojekteringen. 
 
Andreas Appelberg yrkade att tillägg görs som förtydligar ansökans formulering om vilka 
verksamheter som ska tillfrågas om intresse för denna form av samverkan. 
 
Styrelsen beslutade bevilja maximalt 287.600kr till Förprojektering - Företagskontakter  
 
Styrelsen underströk att klargörandet av vilka enheter som är intresserade av denna typ av 
samverkan även behöver gälla övriga huvudmän i förbundet. 
 
Styrelsen gav ansvarig tjänsteman uppdrag att upprätta och underteckna avtal utgående från 
antagen mall, inlämnad ansökan och de på styrelsemötet redovisade justeringarna jämfört med 
inlämnad ansökan. 
 
Styrelsen bemyndigade ansvarig tjänsteman rätt att utanordna medel inom den beslutade 
kostnadsramen. 
 
§ 10 Administrativt arbete med SUS 
Offert har inkommit från Försäkringskassan i Jönköping där man erbjuder förbundet 
fortsatt administrativt arbete med inmatning av uppgifter i uppföljningssystemet 
SUS. Kostnad 10.000kr plus moms för år 2009.  
 
Styrelsen beslutade att anta inkommen offert gällande administrativt arbete med SUS under år 
2009 till en kostnad av 10.000kr plus moms. 
 
Styrelsen ger ansvarig tjänsteman i uppdrag att underteckna avtalet med Försäkringskassan. 
 
Klas Rydell, Försäkringskassan, var jävig och deltog inte i detta beslut. 
 
§ 11 Nästa möte 
Styrelsen möts nästa gång på studieresan till Östergötland 090402. 
 
Styrelsen beslutade planera in ett extra styrelsemöte 090511 kl 16-17, om det behövs 
för att snabbt ta beslut om eventuella nya ansökningar om medel för 2009. 
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Både Arbetsförmedlingens ledamot och ersättare har fått förhinder att närvara på 
planerad halvdag med beredningsgruppen 090604. Alternativa tider diskuteras: 
090603 kl 13-16.30 eller 090605 kl 08-12. Gemensam lunch bör ingå oavsett dag. 
Ansvarig tjänsteman kontrollerar med övriga styrelseledamöter vilken dag som blir 
bäst och återkommer med besked. 
 
§ 12 Övriga frågor 
Inga övriga frågor anmäldes. 
 
§ 13 Avslutning 
Ordföranden tackade alla och förklarade sammanträdet avslutat kl. 17.30 
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Seminariet ”Finsam idag och imorgon” 
Konferens center Rosenbad, Stockholm, 090209 

 
Inledning statssekreterare Bettina Kashefi 
Regeringen gick till val på mer flexibilitet inom Finsam och ökad valfrihet. 
AF har påbörjat ökat samarbete med ideella organisationer m fl. Det är bara början. 
Gemensam organisation löser inte automatiskt samarbetsproblem. 
 
Statskontorets slutsatser i utvärderingen 
Björn Hammarstedt och Jonas Eriksson (ansvar enkätundersökningen) 
Stora förändringen är minskningen av arbetssökande och ökning av arbete. 
Störst andel arbetande i gruppen fysisk ohälsa, men de flesta av dessa hade arbete även innan 
insatsen. Störst förbättring i gruppen med arbetsmarknadsproblem. 
Relativa förbättringen är större bland grupper med behov av stöd under längre tid! 
Personer med ohälsoproblem var mer positiva till Finsam-åtgärder än personer med 
arbetsmarknadsproblem.  
 
Konkreta förbättringar: 

- ¼ upplevde bättre fysisk hälsa 
- Nästan hälften upplevde bättre psykisk hälsa.  
- Samma andel upplevde ökat självförtroende  
- 36% hade ökat arbetsförmågan mycket eller ganska mycket 

 
Personer som fått del av långa Finsaminsatser med hög intensitet uppgav mer påtagliga 
positiva ändringar av arbetsförmågan. Lång tid med intensiva insatser ger bättre förmåga. 
 
Statskontoret avstyrkte förändring av finansiella fördelningen. Fördelar överväger 
nackdelarna. Mer än hälften av alla respondenter i en enkät var nöjda med nuvarande 
fördelning. De missnöjda ville minska sin egen andel och att AF borde betala en del. 
Fasta finansieringsandelar gynnar att upprätthålla engagemanget och håller diskussionerna till 
målgrupp och insatser istället för sin egen finansiering. 
 
Statskontoret avstyrker en vidgning av målgrupperna. Negativt om man ökar överlappningen 
jämfört med ordinarie verksamheters ansvar. Upprätthåll så klar gräns som möjligt! 
 
Finsam är ett undantag från regeln att renodla varje myndighets ansvar.  
Finsam borde finnas för den målgrupp där andra samverkansformer och alternativ saknas. 
Man kan anta att det är mest resurseffektivt att satsa resurserna på personer med genuint 
sammansatta behov och låta övriga få stöd genom ordinarie verksamheter och andra 
samverkansformer. 
 
Tre samordningsförbund om läget och behovet av förändringar 
Eva Hallmer Lindahl, Malmö.  
Förbundet startade i april 2007 
 
Man har infört systemiska möten med repr från alla fyra organisationer med både handläggare 
och chefer. Man granskar individberättelser där de ser behov och möjligheter. Ser mönster i 
berättelsen, val, alternativa handlingsförslag och var och en tar sitt eget ansvar. Cheferna ger 
sitt ledningsperspektiv i slutet av mötet där man ser på vilka organisatoriska beslut som 
behövs för att möjliggöra fortsatt bra samarbete. 
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Samverkan är ett resultat av gott värdegrundsarbete, där vi som handläggare alltid ställer 
frågan vilka fler perspektiv som måste belysas för att individen ska få rätt stöd. 
 
Samordningsförbunden skulle kunna användas för samordning även av andra insatser, t ex 
Finsam 93 och handlingsplanesamverkan FK-AF 
 
Ola Wiktorsson, förbundschef Samordningsförbundet RAR i Sörmland 
Fortsatta möjligheter till förebyggande insatser och flexiblare finansiering vore positivt. 
RAR finansierar tidigare Frisam-finansierade verksamheter som det finns behov av.  
Det finns begränsad tillgång till andra finansieringsmöjligheter 
Kostnadsövervältring från staten sker idag (ändrad sjukförsäkring mm) 
Styrning genom 5% av sjukpenninganslaget är felaktig – det är dålig koppling mellan våra 
insatser och sjukskrivning. Samverkansmedel bör finansieras med anslag som grundar sig på 
kartläggning och studier av behov i länen 
 
Finsams mervärde: Vi når grupper som vardera myndighet inte når. Mer flexibelt agerande, 
myndigheterna kan delta i nya aktiviteter. Neutral arena. Aktiverande för individen. 
 
Tankar från förbundschef och ordförande om Finsams framtid: 
Staten bör bestämma hur samverkan ska ske. Idag är det för många försök 
Finsam borde vara tvingande för alla.  
Öppna för att bilda förbund med enbart statlig finansiering, med lokal/regional styrning 
Kommuner och landsting anslår medel efter behov 
Beslutsrätt i förhållande till insatta medel 
Fortsätt som beställare, ej utförare 
Reglera Finsam mer – samverkan, inte rehabilitering 
 
Samordnare Stellan Berglund, Samordningsförbundet i Skellefteå 
72000inv, årsbudget 6milj, bildades 051201 
Jobbat mycket med mål- och resultatstyrning, gemensam behovsanalys 
”Balanserat styrkort” Vision: alla i arbete, egen försörjning 
 
Mervärde med Finsam: 
Samordningsförbund står för sektorsövergripande ansvarstagande – helhetssyn 
Samordningsförbunden har också 

- avgränsat tydligt ansvarsområde geografiskt 
- tillgång till alla fyras resurser 
- gemensamma mål 
- gemensamma resurser 
- legitimitet att ta ett helhetsansvar – stabil struktur 

 
Synpunkter på lagstiftningen: 

1. bibehåll den fasta finansieringen 
större sannolikhet att alla ser till sammanvägda samhällsintresset 
förenklar finansieringsprocessen, som trots det är svår 
ökad delaktighet och tidigare dialog mellan parterna 
2. Inför även finansieringsansvar från AF  
3. Utvidgade målgrupper vore positivt. Verklighetsanpassning och bra förtydligande vad 

gäller förebyggande åtgärder (men återhållsamt pga stora behov och många aktörer) 
 
Behov av regeländringar: 
- mer långsiktiga och ändamålsenliga former av finansiering  
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- integrera tvåpartsfinsam i fyrpartsfinsam 
- underlätta och stimulera verksamhet enligt principen ”En dörr in!” – gemensam lokalisering 
som ger bättre möjligheter till samverkan 
 
SKL är inne på Olas förslag om mer flexibel finansiering och beslutsmakt. Förutsättningarna 
är olika. Grunden för hela samordningen är dock att alla fyra parterna behövs så 
fyrpartssamverkan är grunden för att det ska fungera för de grupper vi ska jobba med. 
 
Fråga: Vad påverkar – det man faktiskt gör eller finansieringen? 
Forskning visar att engagemang och tilltro till det man gör den viktigaste faktorn. 
Samtidigt ger en lokalmässig samlokalisering med parallella processer ökad effektivitet. 
 
Paneldiskussion med berörda aktörer från FK, AF, SKL och Socialstyrelsen 
Var och en ombads nämna två mervärden med Finsam. Teman som togs upp: 
- Bra för individer som har behov av samordnade insatser t ex individer med tidsbegr SA 
- De individer som annars inte fått adekvata insatser, får det med bra kompetens 
- Individ- och samhällsperspektiv mer än sektorsperspektiv 
- Ett bra sätt att utveckla ny kompetens som går att använda på lokal nivå 
- Strukturerad fast form för samverkan inom resp kommun, inte projekt 
- Det är en hållbar struktur för samverkan, vilket underlättar ny samverkan 
 
Gunnar Anderzon, SKL: för att få långsiktighet skulle egen budgetpost behövas i 
statsbudgeten inkl fler typer av samverkan för långsiktig uppbyggnad av samverkansformer. 
Ta bort länsgränser i detta samarbete. En dörr in skulle kunna prövas genom finansiell 
samverkan inkl gemensam chef mm. 
 
Ola Andersson, DELTA: viktigt med långsiktiga planeringsförutsättningar även om 
verkligheten ändras snabbt. Har vi nu fast struktur borde även andra samverkansmöjligheter 
hängas på detta. Varför starta nya försök istället för att använda erfarenheter som redan finns. 
 
Varför upplevs AF som mindre deltagande part? 
Hpl täcker en del av AFs behov. AF var tveksam till att bilda Finsam redan från början. 
 
Tre doktorsavhandlingar med evidens visar effektivitet i gemensamma team. 
 
Intressanta kommentarer under förmiddagen av statssekreterare Bettina Kashefi: 

- 5%-beslutet var nog klokt en gång i tiden men nu har alla grupper samma värde i 
ingången, inte bara att pressa sjukskrivningstalen. Samtidigt är det komplicerat att 
koppla Finsams budget till totala kostnaderna för utanförskapet.  

- Vi har respekt för behov av tidigare besked men det är svårt med nuvarande system. 
- Vi känner respekt för åsikten att lägga in tvåpartsfinsam i fyrpartsfinsam. 
- Fasta strukturerna är fantastiskt bra med tanke på de nya reformerna och 180-

dagarsgränsen. Ambition med reformerna har varit att förtydliga strukturen till ett 
nationellt Finsam. 

- Eventuell flexiblare finansiering blir en politisk bedömning som vi återkommer om 
- Vi tror inte på att tvinga ihop myndigheterna så som man gjort i Norge 
- Vi vill se att myndigheterna börjar närma sig varandra, att sjukskrivning bryts 

snabbare, att låt-gå-mentaliteten inte styr längre. Massiva förtidspensioneringen 
stoppas. Extremt få har kommit tillbaka. Det innebär ett annat sätt att se människan, att 
incitamenten är att visa sin förmåga istället för oförmåga. 

 
Peter Hedfors 
Ansvarig tjänsteman 
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